
Protokół z sesji 

XI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Gąsawie  

data posiedzenia 4 marca 2022 roku 

miejsce posiedzenia sala Stodoła w Gminnym Centrum Kultury w Gąsawie 

 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 

Radni nieobecni usprawiedliwieni  

1. Robert Dworek 

 

Sesji przewodniczył – Mariusz Kazik – Przewodniczący Rady Gminy 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

Wójt Gminy – Błażej Łabędzki 

Skarbnik Gminy – Genowefa Bocian  

Pracownik Urzędu Gminy – Hanna Szymczak 

Dyrektor GOK Joanna Łakomska  

Mieszkańcy Gminy Gąsawa 

 

Porządek obrad  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Gąsawa, 

b) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w 

budżecie Gminy Gąsawa na 2023 rok, 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Rozalinowo- Piastowo, 

d) wyrażeniu zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Gąsawa, 

e) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok, 

f) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie. 

 

Ad. 1. 

Otwarcia XI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Gąsawie dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Mariusz Kazik, który powitał zebranych oraz stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, 1 radny 

jest nieobecny usprawiedliwiony, w związku z tym sesja jest i jest ona władna do podejmowania 

uchwał.  

Ad.2. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad sesji.  Radny Roman Szczęsny zgłosił 

wniosek o zmianę porządku obrad i wprowadzenie dodatkowego punktu Apel radnych  Gminy 

Gąsawa  do Kierownika Zakładu Robót Publicznych w Gąsawie o wycofanie promesy 

zapewniającej dostarczanie wody na cele produkcji do gospodarstwa rolnego w Marcinkowie 

Górnym, ponieważ organ uchwałodawczy obawia się że ilość jaka jest potrzebna do prowadzenia 

w/w działalności spowoduje braki wody do celów bytowych mieszkańców.   

Radny Adam Adamczyk złożył wniosek żeby punkt ten był szczegółowo omówiony na posiedzeniu 

komisji ponieważ nie do końca wszyscy wiedzą co ten dokument zawiera. 

Radny Roman Szewczyk stwierdził, że według niego promesa jest nie ważna bo Zakład Robót 

Publicznych technicznie nie jest w stanie dostarczyć takiej ilości wody ponieważ nie ma 

odpowiedniego pojazdu. 

Radny Artur Mrówczyński nawiązał do tego, że od tygodnia radni zajmują się chlewnią w 

Marcinkowie, za tydzień jest zwołane zebranie sołeckie i może wtedy niech się radni wypowiedzą 



na ten temat – ja promesy na oczy nie widziałem i nie wiem co zawiera, dlatego chce widzieć ten 

dokument i wtedy podejmie decyzję. 

Radny Roman Szczęsny wyjaśnił, że ten punkt porządku obrad sesji miałby być wprowadzony na 

końcu w związku z tym jest szansa, że Kierownik Zakładu Robót Publicznych może przynieść ten 

dokument, a jeżeli nie to on może udostępnić ponieważ ma go w telefonie nagli nas czas  komisja 

będzie za tydzień, sesja za miesiąc, a tu chodzi o wodę. Plan zagospodarowania przestrzennego 

będzie przeciągany  latami będziemy się kłócić że kosztuje to za dużo pieniędzy. Zaznaczył że nie 

należy gwarantować ilości wody i dostarczania wody w czasie awarii nikt w gminie nie ma takiej 

promesy to jest wola radnych. Społeczeństwo będzie widziało jak radni dbają o mieszkańców. 

Poruszył również problem braku wody w wyniku obniżenia lustra wody w przyszłości. 

Radny Jacek Mielcarzewicz  poparł wniosek radnego Romana Szczęsnego, żeby wystosować apel 

do p. Kuchcińskiego o wycofanie tej promesy w takiej formie jaka jest, natomiast zebranie sołeckie 

i my powinniśmy się skupić na tym czy przystępujemy do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego.  

 

Po zakończeniu dyskusji poddano wniosek radnego Romana Szczęsnego „Apel radnych  Gminy 

Gąsawa  do Kierownika Zakładu Robót Publicznych w Gąsawie o wycofanie promesy 

zapewniającej dostarczanie wody na cele produkcji do gospodarstwa rolnego w Marcinkowie 

Górnym”, Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie za wnioskiem głosowało 6 

radnych 7 było przeciw i 1 radny wstrzymał się od głosu. W związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, że wniosek nie został przyjęty ponieważ nie uzyskał bezwzględniej 

większości głosów  i porządek obrad pozostaje bez zmian. Poinformował radnych, że w Biskupinie 

przebywają niepełnosprawne w różnym stopniu niepełnosprawności są również takie które muszą 

być karmione przez sondę, dzieci z Ukrainy i na zakończenie sesji ten temat będzie omówiony. 

 

Ad. 3 Podjęcie uchwał w sprawach 

 

Od tego punktu porządku obrad sesji w sesji uczestniczy 13 radnych. 
Przed przystąpieniem do głosowania nad projektami uchwał Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do 

radnych z propozycją, żeby uchwały były odczytywane w zakresie określonym w § 40 ust.1 pkt 1 Statutu 

Gminy czyli żeby była odczytywana data i tytuł uchwały – radni jednogłośnie wyrazili zgodę żeby uchwały 

przed przystąpieniem do głosowania odczytywać w zakresie zaproponowanym przez Przewodniczącego 

Rady Gminy.  

 
a) regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Gąsawa, 

 Projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. Po krótkim 

wprowadzeniu przez Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury p. Joannę Łakomską  radni nie wnieśli uwag do 

przedstawionego projektu uchwały. Uchwała Nr XXXIX/267/2022 w sprawie regulaminu korzystania ze 

świetlic wiejskich na terenie Gminy Gąsawa, została podjęta 13 głosami „za”. 

 

b) niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie 

Gminy Gąsawa na 2023 rok, 

 

Projekt uchwały był omawiany i pozytywnie zaopiniowany przez komisje rady gminy. W dyskusji nad 

uchwała głos zabrali: 

Radny Jacek Mielcarzewicz  poinformował, że jest za uchwaleniem funduszu sołeckiego, ale argument że w 

tym roku mamy pozyskać duże środki na inwestycje  przekonały go żeby jeszcze w roku 2023 nie było 

funduszu sołeckiego. 

Radny Leszek Kranz poparł radnego Mielcarzewicza stwierdził również, że na tzw. małe inwestycje w 

sołectwach środki finansowe można przekazać. 

Radny Józef Goc  apelował o to żeby w budżecie zabezpieczyć środki finansowe  na drobne inwestycje  np. 

zakup kamienia na drogi. 



Radny Paweł Brzykcy mówił o tym że jest tego samego zdania co przedmówcy żeby w budżecie gminy 

zabezpieczyć środki finansowe chociażby na dwa spotkania integracyjne w sołectwie jak również na bieżące 

remonty dróg.  

Uchwała Nr XXXIX/268/2022 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie środków 

stanowiących fundusz sołecki w budżecie Gminy Gąsawa na 2023 rok, została podjęta 12głosami „za” 

i 1 głosem „przeciwnym”. 

 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Rozalinowo- Piastowo. 

 Po krótkim wprowadzeniu przez Hennę Szymczak pracownika Urzędu Gminy  radny Janusz 

Wesołowski  pytał czy właściciel będzie musiał ten budynek zachować czy będzie miał jakieś inne 

zobowiązania. 

Hanna Szymczak odpowiedziała że w tej chwili jest to budynek mieszkalny ale jeżeli  właściciel po 

zakupie wystąpi z wnioskiem o zmianę sposobu użytkowania to można to zmienić. 

Uchwała Nr XXXIX/269/2022 w sprawie z wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na rzecz 

Gminy Gąsawa prawa własności nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w obrębie 

Rozalinowo – Piastowo,  została w głosowaniu jawnym podjęta 12 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się” 

 
d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w obrębie ewidencyjnym Gąsawa 

Po krótkim wprowadzeniu przez Hennę Szymczak pracownika Urzędu Gminy  radny Adam Adamczyk 

pytał w którym miejscu  znajduje się ta działka. 

Hanna Szymczak odpowiedziała że w Gąsawie przy blokach. 

Uchwała Nr XXXIX/270/2022 w sprawie z wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

położonej w obrębie ewidencyjnym Gąsawa,  została w głosowaniu jawnym podjęta 13 głosami „za” ( 

jednogłośnie). 

 
e) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok, 

Skarbnik Gminy p. Genowefa Bocian poinformowała radnych, że W budżecie Gminy Gąsawa na 2022 rok 

dokonano zmian, które polegały na zwiększeniu: dochodów 

o kwotę 2.250.293,04 zł , wydatków o kwotę 2.475.898,00 zł,  deficytu budżetowego o 225.604,96 zł oraz na 

zmianach w działach, rozdziałach i  paragrafach klasyfikacji budżetowej. 

Zaplanowano dochody w kwocie 62.526,00 zł jako refundację z ubiegłego roku dotacji celowej na 

współfinansowanie inwestycji pod nazwą "Utwardzenie drogi dojazdowej do pola biwakowego i plaży nad 

jeziorem gąsawskim w Gąsawie", zgodnie z informacją z Urzędu Marszałkowskiego z dnia 14 lutego 2022 r. 

Na podstawie pisma WIR.VI.801.7.2.2022 z dnia 17 lutego 2022 r. Kujawsko Pomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Bydgoszczy, zaplanowano dochody w kwocie 1.231.668,00 zł jako dofinansowanie w 

ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wprowadzono dotację celową w kwocie 978.499,04 zł w 

ramach refundacji z ubiegłego roku, dotyczącej współfinansowania zadania inwestycyjnego i pod nazwą 

„Rozbudowa wraz z przebudową budynku świetlicy wiejskiej w Szelejewie”, zgodnie z informacją z Urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu z dnia 16 lutego 2022 r. Zmniejszono dotację celową w wysokości 1.000,00 

zł, otrzymaną z budżetu państwa na realizację zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych 

zadań zleconych gminie, na podstawie informacji nr WFB.I.3120.30.2022 Wojewody Kujawsko 

Pomorskiego z dnia 22 lutego 2022 r. Zmniejszono część oświatową subwencji ogólnej w wysokości 

34.898,00 zł, na podstawie pisma Ministra Finansów nr ST3.4750.1.2022   z dnia 16 lutego 2022 r. 

Zwiększono część oświatową subwencji ogólnej w kwocie 14.198,00 zł, na zorganizowanie dodatkowych 

zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno - pedagogicznej, na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4751.4.2022Ig   z dnia 25 lutego 2022 r. Zaplanowano środki z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID - 19 na finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID 

– 19, w związku z ogłoszeniem wyników konkursu „Rosnąca odporność” w wysokości 9.000,00 zł , zgodnie 

z informacją  Wojewody Kujawsko-Pomorskiego WFB.V.1612.63.2022 z dnia 5 stycznia 2022 r.  

Zmniejszono dotację celową w wysokości 9.700,00  zł, otrzymaną z budżetu państwa na realizację własnych 

zadań bieżących gmin, na podstawie informacji nr WFB.I.3120.30.2022 Wojewody Kujawsko Pomorskiego 

z dnia 22 lutego 2022 r. Dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej pomiędzy rozdziałami, środków 



otrzymanych od pozostałych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych – dotyczących zadania 

Czyste powietrze 11.667,00 zł. Po stronie wydatków zwiększono budżet o kwotę 2.475.898,00 zł, w tym 

dokonano zmian      paragrafach klasyfikacji budżetowej a mianowicie: 

Dział 600 Transport i łączność 

W dziale tym zwiększono plan wydatków w kwocie 2.527.000,00 zł : 

w wysokości 63.600,00 zł na realizację umowy z Transportem Samochodowym Spółka Akcyjna we 

Włocławku o świadczenie usług polegających na wykonywaniu publicznego transportu zbiorowego na 

terenie gminy Gąsawa. 

· w wysokości 2.463.400,00 zł na realizację następujących zadań inwestycyjnych: 

- Przebudowa drogi gminnej nr 130604C w Godawach  - 844.068,04 zł 

- Przebudowa drogi gminnej nr 130610C   w Łysininie - 412.539,81 zł 

- Przebudowa drogi gminnej nr 130615C   w Szelejewie - 1.206.792,15 zł 

W dziale 700 gospodarka mieszkaniowa dokonano zwiększenia wydatku o 9.000,00 zł, aby zabezpieczyć 

środki na dokonanie remontu dachu na dobudowanej części budynku ośrodka zdrowia w Gąsawie.  

W dziale Administracja publiczna dokonano zmniejszenia wydatku o kwotę 3.500,00 zł: na realizację 

zadań bieżących z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie, na podstawie 

informacji nr WFB.I.3120.30.2022 Wojewody Kujawsko Pomorskiego z dnia 22 lutego 2022 r. – 1.000,00 

zł, ·została zmniejszona dotacja celowa z budżetu jednostki samorządu terytorialnego w wysokości 2.500,00 

zł, aby zabezpieczyć środki w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego na realizację zadania 

publicznego w 2022 roku pn. „Integracyjny wyjazd do Karpacza”. W dziale Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa dokonano korekty wydatku w kwocie 10.000,00 zł pomiędzy paragrafami 

klasyfikacji budżetowej aby zabezpieczyć środki na realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej. 

W dziale Oświata i wychowanie zzmniejszono  plan wydatków w wysokości 25.802,00 zł : zwiększono 

wynagrodzenia wraz z pochodnymi w wysokości 14.198,00 zł na zorganizowanie dodatkowych zajęć 

specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno - pedagogicznej, na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4751.4.2022Ig   z dnia 25 lutego 2022 r., ·zmniejszono wydatek w wysokości 40.000,00 zł 

aby zwiększyć  środki w dziale Transport i łączność w celu realizacji umowy z Kujawsko Pomorskim 

Transportem Samochodowym Spółka Akcyjna we Włocławku. W dziale ochrona zdrowia ddokonano 

zmniejszenia dotacji celowej z budżetu jednostki samorządu terytorialnego w wysokości 1.500,00 zł aby 

zabezpieczyć środki w dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego na realizację zadania publicznego 

w 2022 roku pn. „Integracyjny wyjazd do Karpacza”  Dział 852 Pomoc społeczna W dziale tym dokonano: 

- zmniejszenia wydatku na wynagrodzenia wraz z pochodnymi w wysokości 9.700,00 zł w związku 

ze  zmniejszeniem  dotacji celowej – zgodnie z   informacją nr WFB.I.3120.30.2022 Wojewody 

Kujawsko Pomorskiego z dnia 22 lutego 2022 r.  

- korekty wydatku w kwocie 5.880,00 zł pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej aby 

zabezpieczyć środki na realizację specjalistycznych usług opiekuńczych na podstawie umowy 

zlecenie przez pedagoga i logopedę. 

    Dział 852 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego dokonano zwiększenia dotacji celowej z budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego w wysokości 4.000,00 zł na realizację zadania publicznego w 2022 roku 

pn. „Integracyjny wyjazd do Karpacza”. 

  Dział 852 Kultura fizyczna dokonano zmniejszenia wydatku o 23.600,00 zł w celu realizacji umowy z 

Kujawsko Pomorskim Transportem Samochodowym Spółka Akcyjna we Włocławku. 

Po dokonaniu powyższych zmian budżet gminy Gąsawa na 2022 rok przedstawia się następująco: 

Dochody budżetowe 40.706.993,93 zł, wydatki budżetowe 43.064.452,28 zł, deficyt budżetowy 

2.357.458,35 zł. Źródło pokrycia deficytu budżetowego to: przychody z niewykorzystanych środków 

pieniężnych wynikających z niewykorzystanej w 2021 roku dotacji z Urzędu Wojewódzkiego 600.000,00 

zł,  kredyt długoterminowy 1.757.458,35 zł. 

W dyskusji nad przedstawionymi zmianami do budżetu gminy głos zabrali: 

Radny Jacek Mielcarzewicz prosił o wyjaśnienie z jakiego paragrafu  zostało zdjęte  i na co zostało 

przeznaczone 10.000,00 zł w dziale ochrona przeciwpożarowa. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zostało to zdjęte z paragrafu 4260 energia elektryczna i gaz  i przeznaczone na 

zapłacenie faktury za konserwację sprzętu hydrologicznego. 



Radny Józef Goc pytał czy to 63.000,00 zł przeznaczone  na realizację umowy z Transportem 

Samochodowym Spółka Akcyjna we Włocławku o świadczenie usług polegających na wykonywaniu 

publicznego transportu zbiorowego na terenie gminy Gąsawa to są wystarczające środki 

Kierownik Referatu w Urzędzie Gminy Karol Wrzesiński wyjaśnił, że środki te będą przeznaczone na  

dofinansowanie na realizację umowy z Transportem Samochodowym Spółka Akcyjna we Włocławku o 

świadczenie usług polegających na wykonywaniu publicznego transportu zbiorowego na terenie. Po 

wprowadzeniu tych środków do budżetu będzie zabezpieczenie 100%. 

Radny Leszek Kranz pytał czy jest wyłoniony wykonawca  na budowę dróg które są już ujęte w budżecie  i 

kiedy będzie to realizowane. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na budowę drogi Kowalika w Gąsawie, drogi w Biskupinie i w Gąsawie GS 

został wyłoniony wykonawca, czas realizacji inwestycji siedem miesięcy od podpisania umowy. 

Radny Józef Goc – wyjazd do Karpacza środki są ściągnięte z dwóch działów w związku z tym prosił o 

wyjaśnienie. 

Skarbnik Gminy potwierdziła że środki finansowe zostały ściągnięte z dwóch działów są to środki które nie 

były wykorzystane  w wyniku przeprowadzonych konkursów dla organizacji pożytku publicznego. 

Uchwała Nr XXXIX/271/2022 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2022 rok w 

głosowaniu jawnym została podjęta 13 głosami „za” ( jednogłośnie )  

 

f) zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032. 

Po krótkim wprowadzeniu przez Skarbnika Gminy nie wniesiono uwag do przedstawionej uchwały. 

Uchwała Nr XXXIX/272/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2022-2032 

została podjęta 13 głosami ”za” ( jednogłośnie). 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Jacek Mielcarzewicz zwrócił się z propozycja aby w przyszłym tygodniu np. w czwartek odbyć 

posiedzenie komisji rady gminy i omówić sprawy związanie  z wydaniem promesy na dostarczenie wody, 

gospodarką odpadami komunalnymi żeby można na tej komisji  podjąć decyzję dot. ceny śmieci. 

Przewodniczący Rady Gminy  poinformował, że nie ma żadnego problemu żeby odbyły się posiedzenia 

komisji i zostały tam omówione zgłoszone tematy.  

Pozostali radni zgodzili się z radnym Jackiem Mielcarzewiczem. 

Radny Józef Goc prosił o wyjaśnienie co stało się z wszystkimi pucharami które były w budynku hali 

sportowej wyeksponowane na półce w korytarzu a teraz po remoncie one zniknęły. Te puchary zostałoy 

zdobyte przez Klub LKS Gąsawa który rozsławił Gąsawę, zdaniem radnego gdyby nie Klub LKS Gasawa 

mało kto by wiedział o Gąsawie. 

Wójt Gminy odpowiedział, że puchary na czas remontu zostały zdjęte do przechowania, ale wrócą na swoje 

miejsce. 

Radny Leszek Kranz poruszył następujące tematy: 

- hala w tym roku będzie obchodziła 20 lecie kiedy została oddana do użytku, to wtedy można zrobić 

uroczystość otwarcia hali i wyeksponować ponownie te puchary, 

- pytał również o to czy było już robione rozeznanie  co do zakupu nowego samochodu  do Zakładu 

Robót Publicznych ponieważ są na to zaplanowane środki finansowe w budżecie gminy, 

- kiedy będą robione cząstkowe remonty dróg 

Wójt Gminy odpowiedział, że cząstkowe remonty dróg będą robione  jak pozwolą bna to warunki 

pogodowe, a kamień jest dowożony na bieżąco.. 

Radny Jacek Mielcarzewicz zwrócił się do Wójta o przybliżenie tematu dotyczącego dzieci z Ukrainy które 

przebywają w Biskupinie. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, żeby szczegółowo ten temat omówić na komisji. Wójt Gminy 

przedstawił radnym sytuację uchodźców jaka jest teraz w Biskupinie . 

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady XI sesji Rady 

Gminy w Gąsawie. 

 
Protokolant 

M.Majda         Przewodniczący Rady Gminy 

 

          Mariusz Kazik 


